



Referat fra

HOVEDBESTYRELSESMØDE

Lørdag d. 18. juli 2026 kl. 0900

Scandic Odense, Hvidkærvej 25, 5250 Odense

Tilstede: Lars, Jan, Carsten, Palle, Mikael, Tina, Tine og Axel.

Afbud: Bo og Kasper.

1. Meddelelser fra formanden

- a) Formanden indledte mødet med at byde velkommen til Mikael Boamah, som er trådt ind i sektion I i stedet for Martin Lind. Hovedbestyrelsen anerkendte det arbejde og engagement, som Martin generelt har leveret som medlem af hovedbestyrelsen og specifikt som formand for sektion I, og det er med beklagelse, at vi har modtaget beskeden fra Martin om, at han nu stopper i Danske Politihundeforening.

Hovedbestyrelsen drøftede på formandens foranledning, hvordan vi anvender vores forskellige synspunkter som en forudsætning for at kvalificere de gode beslutninger og skabe læring af de forskellige udviklingsforløb, så det understøtter det gode samarbejde. Det var en god og konstruktiv drøftelse, som der var opbakning til i hele hovedbestyrelsen.

- b) Poster
Mikael Boamah påtog sig opgaven som formand for sektion 1 – foreløbigt frem til næste valg.

2. Sekretæren orienterer

- a. Indberetning fra en Områdeleder om muligt læk af oplysninger til kommende officiel konkurrence – sagen er undersøgt og der er ikke grundlag for noget.
- b. Forespørgsel fra Camilla Ravkilde, Område 2, og Jøren Knudsen, Område 1, omkring brug af statsskove og afvikling af øv. 10. Besvaret at vi ikke har nogen ret til at bruge det og at særlig aftale skal træffes – bemærk der skal være en uniformeret politimand til stede. Tillige henvist til at løse spørgsmålet ved hjælp af overdommer vedr. afvikling af øvelse 10.

<https://naturstyrelsen.dk/regler-og-tilladelser/maa-vores-forening-traene-hunde-i-skoven>

c. **Personsag.**

Sag fra Område 3, hvor formand og kasserer er flyttet til anden forening. Ny kasserer mener at overdragelsen er mangelfuld i en sådan grad at pgl. ønsker eksklusion af de fraflyttede medlemmer. Sekretæren har løbende kontakt med parterne med henblik på en god overdragelse og at uenigheden afklares lokalt, idet der i det foreløbigt oplyste ikke skønnes grundlag for Hovedbestyrelsens indgriben eller sanktion. Hovedkasserer har også været inddraget i sagen.

3. Hovedkasserer orienterer

a. **Ny DM-guide og økonomi herom**

Der er udgivet en ny DM guide hvor delen omkring økonomien for afholdelse af DM er opdateret. Med den nye økonomi beskrivelse burde det afholdende område/forening have mulighed for at have lidt større indtjening.

b. **DM 2026 Vendelbo**

Det kører planmæssigt. Bo Rasmussen har været i Nordjylland og godkendt forhold.

c. **DM 2027 Nykøbing F.**

Indkvartering sker på Hotel Falster i Nykøbing F.

Der er god kontakt til de lokale lodsejere mhp. at finde arealer.

Der stiles mod at finde klasseledere i egen forening.

d. **Konkurrenceresultater i databasen**

Der opleves af og til unøjagtigheder i databasen. Difference ligger omkring 50 point. Det rettes manuelt når det opdages. Det er et kendt problem. Hovedkasserer eller stambogsfører kontaktes ved eventuelle opdagede fejl, og vil efterfølgende sørge for rettelse i medlemskartoteket.

e. **Implementering af Udtagelser 2 gange årligt fra 2027**

Der er usikkerhed om medlemssystemet kan nå at blive klar til udtagelserne i foråret. Der er sket ændringer hos leverandøren. Hovedbestyrelsen tiltræder at hovedkasserer afholder møder med leverandøren for at opnå en løsning af problemet.

4. Sektionsleder sek. 1 orienterer

a. **Sektion 1 formand**

Lige tiltrådt, hvorfor der ikke er noget at orientere om.

b. **Udtagelser**

Der arbejdes på at afholde udtagelser for sektion 1 i år.

c. **Nordisk Mesterskab afholdt i Danmark**

Afviklet af Mads Skorup, Martin Lind, Carsten Munk, Søren Bjeverskov og uvurderlig hjælp fra primusmotor Jørgen Weinkouff. Danmark har fået stor ros for arrangementet.

Sverige vandt den samlede holdkonkurrence.

Mikkel Borg fra Danmark blev nordisk mester i de individuelle konkurrencer lydighed og rundering og blev nr. 2 i spor.

5. Sektionsleder sek. 2 orienterer

a. Bidemoduler

Næste kursus afholdes i Sæby i august. Det påtænkes at starte et hold op i efteråret på Sjælland. Der er tilkendegivet fra område 5 at der er 5-6 interesserede og håber at der vil komme flere deltagere fra område 6.

b. Dommere og Overdommere

Det bliver sværere at få folk til at varetage opgaven som overdommere.

c. Opgaver til Udtagelser

Opgaverne til kriminal- og vinderklassen er sendt ud. Patruljeklassens oplæg er snart på vej.

d. Jan har fået henvendelse fra områderne som oplever at nogle medlemmer står som figuranter, men de medlemmer er nok ikke i stand til/interesserede i at være figurant mere. **Der opfordres til, at foreningerne får opdateret medlemskartoteket, så figurantstatus er tidssvarende for medlemmerne og at disse ændringer sendes til hovedkasseren, der efterfølgende opdaterer medlemskartoteket.**

Det drøftes om figuranterne skal holdes opdateret på lige fod som dommerne i en form. Jan arbejder på et oplæg.

6. Dommer- og Programudvalget orienterer

a. Der har været indlæg i Politihunden om at kun aktive og egnede dommere bør stå på dommerlisten.

b. Oprykninger og resultater/sværhedsgrad drøftet.

Der var ikke så mange oprykninger, men DPU mener heller ikke at oplæg skønnes sværere end sædvanligt. DPU vil være opmærksom på om sværhedsgrad skal justeres.

c. Seminar – evt. efterår 2026 – hvad skal det indeholde

Der er arbejde i gang med seminar. Det skal afklares hvem der skal inviteres og hvilke emner der skal på. Bo og Axel aftaler nærmere.

d. Fælles Dommermøde på landsplan – måske det kunne ligge på seminaret.

e. Hvem kan opdatere telefonapp (link) i forhold til programmet.

Det er Rasmussen som skal hjælpe med dette. Opgaven er bestilt hos dem.

7. Redaktøren orienterer

- a. Konkurrenceprogrammer – 21 programmer bestilt i år ud over DM program. Jan Skov spurgte til processen for afregning. Processen er som følger:

Områdelederen skal anmode hovedkassereren om afregning for programmerne. Hovedkassereren anmoder om afregning hos FL Reklame og udbetaler beløbet til området, som selv står for at sende de aftalte penge ud til lokalforeningerne. Redaktøren har sendt seneste opdateret liste med bestilte programmer til områdelederne og orienteret dem om processen.

- b. Områderedaktørerne gør et stort arbejde i at skaffe materiale til bladene.

8. Stambogsføreren orienterer.

- a) Tine har også studset over at der ikke er flere hunde der er kåret og rykket op i år.
- b) DKK har varslet prisstigninger på registrering af kåring/oprykninger på hundene i DKK-registeret. I dag betaler hovedforeningen 30 kr. pr. registrering/pr. hund.
- c) Der er fortsat et stort problem at den grønne bog ikke kommer frem med posten efter kåring. Det drøftes hvad muligheder der er. f.eks. at hæve gebyret for kåring, så man kan sende den grønne bog som pakke. Tine ser på løsningsforslag.

9. Eventuelt

Intet til eventuelt.

10. Næste møde fredag d. 25. september 2026 kl. 0900-1200 ved DM på Skagen Strand resort

Med venlig hilsen

Axel Ahm

Sekretariatet